

## **DIAJAR NGAHASILKEUN TEKS EKSPLANASI NGAGUNAKEUN**

### **MÉTODE NATURE LEARNING DI KELAS XI SMA NEGERI 5 CIMAH**

**TAHUN AJARAN 2022/2023**

*ku*

Nina Marliani

NIM 195030100

Program Studi Pendidikan Bahasa dan Sastra Indonesia

Fakultas Keguruan dan Ilmu Pendidikan

Universitas Pasundan

#### **RINGKESAN**

*Panalungtikan ieu dimotivasi ku fenomena anu geus lumangsung, nya eta kurangna kamampuh peserta didik dina nulis teks eksplanasi. Ieu oge bakal mangaruhan kamampuh peserta didik dina ngahasilkeun teks eksplanasi. Teks eksplanasi eusina mangrupa kajadian atawa fenomena alam, sosial, jeung kabudayaan. Hal ieu salawasna aya dina pikiran siswa sanajan teks eksplanasi nyadiakeun proses pikeun lumangsungna fenomena alam jeung sosial anu mangpaat pikeun peserta didik dina kahirupan. Ku kituna, panulis ngalaksanakeun ieu panalungtikan pikeun nguji kamampuh siswa dina ngahasilkeun teks eksplanasi. Ieu panalungtikan oge nguji panulis dina ngarencanakeun, ngalaksanakeun, jeung meunteun pangajaran pikeun ngahasilkeun teks eksplanasi ngagunakeun metode nature learning. Panulis oge nguji efektivitas metode nature learning dina ngaronjatkeun hasil diajar peserta didik. Ieu panalungtikan ngagunakeun metode kuasi eksperimen. Populasi jeung sampel dina ieu panalungtikan nya eta peserta didik kelas XI SMA Negeri 5 Cimahi taun ajaran 2022/2023. Dumasar kana hasil panalungtikan, bisa dicindekkeun: 1) Panulis mampu ngarencanakeun, ngalaksanakeun, jeung ngaevaluasi pangajaran pikeun ngahasilkeun teks eksplanasi ngagunakeun metode nature learning. 2) Peserta didik kelas XI SMAN 5 Cimahi mampu ngahasilkeun teks eksplanasi. Hal ieu dirojong ku rata-rata peunteun prates 46,35 jeung postes 87,92, kalawan ngaronjat peunteun bedana 41,57. 3) Metode nature learning efektif digunakeun dina pengajaran ngahasilkeun teks eksplanasi. Ieu dirojong ku itungan statistik kalayan signifikansi  $0,000 < 0,05$ . Hal ieu nuduhkeun yen metode nature learning efektif digunakan dina pengajaran ngahasilkeun teks eksplanasi ngagunakeun metode nature learning di kelas XI SMAN 5 Cimahi dibandingkeun jeung ngagunakeun metode diskusi.*

**Kata kunci:** Metode diajar, produksi, dan metode nature learning